
Protokół Nr LXVIII/23 

z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 28 września 2023 roku. 

Obrady rozpoczęto 28 września 2023 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 16:48 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Obecni: 

1. Jan Czarnecki 

2. Zygmunt Ryszard Czarny 

3. Marek Dąbrowski 

4. Jadwiga Durejko 

5. Aneta Flis 

6. Paweł Iwanicki 

7. Edward Joachimiak 

8. Janina Kamińska 

9. Wincenty Seweryn Kilian 

10. Józef Łastowski 

11. Marta Elżbieta Matkowska 

12. Robert Matkowski 

13. Wiesław Natkaniec  

14. Witold Zbigniew Perski 

15. Adam Prankiewicz 

16. Czesław Jan Rogosz 

17. Wioletta Agnieszka Szukajło - nieobecna 

18. Tomasz Michał Tomczak 

19. Łukasz Michał Walkowiak 

20. Marcin Andrzej Walkowiak 

21. Ryszard Tadeusz Wilant- nieobecny. 

Ad 1) Otwarcie obrad. 

Porządek obrad, wraz z załączonymi materiałami, jakie otrzymali radni na 7 dni przed 

sesją, stanowi załącznik nr 1. 

W sesji uczestniczyło 19 radnych. Nieobecni: W. Szukajło i R. Wilant.  

Lista obecności – załącznik nr 2. Raport obecności z systemu eSesja – załącznik  

nr 3. Lista obecności przedstawicieli Urzędu Miejskiego Trzcianki – załącznik nr 4. 

Lista obecności sołtysów sołectw gminy Trzcianka – załącznik nr 5. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Robert Matkowski. 

Protokołowała Marzena Domagała, inspektor ds. obsługi Rady. 

Obrady Rady Miejskiej zostały utrwalone na nośniku CD, zawierającym nagrania 

wszystkich wypowiedzi w trakcie obrad, który stanowi integralną część protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Robert Matkowski, działając zgodnie z art. 

20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, otworzył sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

Stwierdził quorum, przy którym może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały Rada Miejska Trzcianki. W momencie otwarcia, w sesji uczestniczyło 14.  

radnych. Nieobecni, w tym momencie radni:  W. Szukajło, W. Natkaniec,  

M. Matkowska, R. Wilant, J. Czarnecki, Ł. Walkowiak i M. Walkowiak.  

 

Następnie przewodniczący przywitał: 

1) radnych Rady Miejskiej Trzcianki, 

2) sołtysów sołectw gminy Trzcianka, 

3) burmistrza Trzcianki pana Krzysztofa W. Jaworskiego, 

4) zastępcę burmistrza pana Witolda Putyrskiego, 

5) sekretarz gminy panią Alinę Matkowską, 

6) skarbnika gminy panią Joannę Zieńko,  

7) radcę prawnego panią Danutę Ciesielską, 

8) kierowników referatów Urzędu Miejskiego Trzcianki, 

9) inspektora ds. obsługi Rady Marzenę Domagałę, 

10) mieszkańców oglądających transmisję sesji za pośrednictwem Internetu, 

zaproszonych na sesję gości: 

1) pana Mikołaja Szydzika Komendanta Powiatowego Policji w Czarnkowie, 

2) pana Jakuba Namerłę Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji  

w Czarnkowie, 

3) pana Damiana Majewskiego Dowódcę Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej  

w Trzciance, 

4) pana Ireneusza Łukaszewskiego Komendanta Miejsko-Gminnego OSP gminy 

Trzcianka, 

5) pana Mariusza Rozpłocha Komendanta Straży Miejskiej Trzcianki.  

Ad 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad wraz z materiami radni otrzymali na 7 dni przed sesją. 

Przewodniczący Rady pytał o uwagi do porządku obrad. Radni nie mieli uwag.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco:   

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr LXVII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki  

z 31.08.2023 r. 

4. Stan bezpieczeństwa miasta i gminy, zapobieganie i zwalczanie zagrożeń. 

Informacja za 2022 rok Komendanta Powiatowego Policji, Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, Komendanta Miejsko-Gminnej 

Ochotniczej Straży Pożarnej i Komendanta Straży Miejskiej. 
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5. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2023-2035. 

6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok. 

7. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę sprawie określenia oświatowych jednostek 

budżetowych, które gromadzą dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych 

dochodów i ich przeznaczenia, sposobu i trybu sporządzania planu finansowego, 

dokonywania zmian w tym planie i ich zatwierdzania. 

8. Projekt uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na 

terenie gminy Trzcianka. 

9. Projekt uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umów dzierżawy. 

10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ulic Juliana Fałata  

i Wincentego Witosa. 

11. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Trzcianka. 

12. Informacja Burmistrza z działalności w okresie między sesjami. 

13. Informacja o pismach adresowanych do Rady. 

14. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych oraz sołtysów. 

15. Zamknięcie obrad. 

Ad 3) Przyjęcie protokołu Nr LXVII/23 z sesji Rady Miejskiej 
Trzcianki z 31.08.2023 r. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr LXVII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z 31.08.2023 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zygmunt Ryszard Czarny, Jadwiga Durejko, Aneta Flis, Paweł Iwanicki, Edward 

Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, Robert 

Matkowski, Witold Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, 

Tomasz Michał Tomczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Dąbrowski 

NIEOBECNI (7) 

Jan Czarnecki, Marta Elżbieta Matkowska, Wiesław Natkaniec , Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 

Wilant. 

Protokół Nr LXVII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z 31.08.2023 r. został przyjęty. 
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Ad 4) Stan bezpieczeństwa miasta i gminy, zapobieganie  
i zwalczanie zagrożeń. Informacja za 2022 rok Komendanta 
Powiatowego Policji, Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 
Pożarnej, Komendanta Miejsko-Gminnej Ochotniczej Straży 
Pożarnej i Komendanta Straży Miejskiej. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski rozpoczynając dyskusję nad stanem bezpieczeństwa w gminie 

Trzcianka  podkreślił, że jest to ważny temat dlatego do wspólnej dyskusji zaprosił 

przedstawicieli wszystkich służb działających w tym zakresie, tj. Policji, Straży 

Pożarnej zawodowej jak i OSP oraz Straży Miejskiej. Wyraził nadzieję, że radni 

otrzymają wiele cennych informacji oraz wskazówek, które wykorzystają  

w przyszłości, konstruując budżet, w części dotyczącej działań na rzecz 

bezpieczeństwa gminy.  

Przywitał jeszcze raz: 

1) pana Mikołaja Szydzika Komendanta Powiatowego Policji w Czarnkowie, 

2) pana Jakuba Namerłę Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji  

w Czarnkowie, 

3) pana Damiana Majewskiego Dowódcę Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej  

w Trzciance, 

4) pana Ireneusza Łukaszewskiego Komendanta Miejsko-Gminnego OSP gminy 

Trzcianka, 

5) pana Mariusza Rozpłocha Komendanta Straży Miejskiej Trzcianki.  

 

Kolejno głos zabrali: 

 

Pan Mikołaj Szydzik, Komendanta Powiatowego Policji w Czarnkowie, który w swoim 

wystąpieniu przedstawił roczne sprawozdanie z działalności Policji na terenie gminy 

Trzcianka.  

Sprawozdanie rozpoczął od pionu kryminalnego informując o ilości prowadzonych 

postępowań w 2022 r., porównując do roku poprzedniego, wykrywalności  

w 7 wybranych kategoriach tj. kradzieży, kradzieży z włamaniem, rozboje, 

wymuszenia rozbójnicze, bójki i pobicia, uszkodzenia ciała i uszkodzenia mienia oraz 

kradzieże pojazdów. Następnie odniósł się do przestępczości narkotykowej  

i przestępczości gospodarczej. W dalszej części podsumował pracę policji poprzez 

ocenę ilości służb prewencyjnych i obchodowych oraz działania w zakresie 

postępowań w sprawach o wykroczenia, przeprowadzonych interwencji  

i zatrzymanych na gorącym uczynku. Kończąc sprawozdanie odniósł się do działań  

w zakresie bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Na zakończenie odniósł się do 

informacji w zakresie otrzymanego wsparcia finansowego Policji.  

Dane przedstawione przez Komendanta Powiatowego Policji przedstawiono  

w sprawozdaniu, które przekazane radnym na początku 2023 r., jak w załączonej 
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kserokopii - załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

- Robert Matkowski pytał o wpływ pandemii na ilość przestępstw, ich rodzaj, czy były 

zmiany w tym zakresie, czy pandemia i „zamknięcie ludzi w domach” jakoś odbiło się 

na przestępczości?  

 

- Mikołaj Szydzik, odniósł się do pytania potwierdzając wpływ pandemii  

i wprowadzone różnego rodzaju ograniczenia w przestrzeni publicznej, co niestety 

miało wpływ na zwiększenie przemocy w ogniskach rodzinnych. Podkreślił, że 

generalnie zauważany jest wzrost przestępstw domowych.  

 

- Witold Zbigniew Perski pytał o bezpieczeństwo na naszych akwenach wodnych, 

jeziorach, w związku z płynącymi głosami od użytkowników, że nie zawsze jest tam 

bezpieczeństwo odpowiednio zagwarantowane, w kontekście użytkowników 

jednostek pływających, motorowodnych, czy były jakieś interwencje w tym kierunku, 

jakieś kontrole prewencyjne itp?   

 

- Mikołaj Szydzik poinformował o ilości służb w 2023 r. na akwenach wodnych, 

potwierdzając, że były zgłoszenia użytkowników jezior. Wyjaśnił również, kto może 

pełnić służby na akwenach, korzystając z łodzi i przyczepki, którą w tym celu 

otrzymała Komenda Policji, podkreślając konieczność przeszkolenia w tym zakresie  

oraz dobrą współpracę z PSP oraz WOPR.  

 

- Robert Matkowski podziękował przedmówcy za przedstawione informacje i zaprosił 

kolejnego gościa.  

 

Pan mł. kap. Damian Majewski, dowódca Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w 

Trzciance, w imieniu Komendanta Powiatowego PSP w Czarnkowie przestawił 

sprawozdanie z działalności PSP na terenie  gminy Trzcianka. 

Sprawozdanie przedstawił w formie prezentacji,  w której zawarto między innymi: 

- informacje dot. zatrudnienia w Komendzie PSP w Czarnkowie oraz JRG  

w Trzciance,  

- ilość interwencji PSP, jak i OSP w ogólnych danych, w poszczególnych latach, jak 

również w rozbiciu na poszczególne zdarzenia oraz z podziałem na poszczególne 

gminy, 

- dane statystyczne dot. interwencji pożarowych, z podziałem na miejsca zdarzenia,  

- dane statystyczne związane ze znacznym wzrostem pożarów w przewodach 

kominowych, przyczyny występowania tych pożarów,  

- pożary w lasach w rozbiciu na poszczególne Nadleśnictwa powiatu, funkcjonowanie 

zintegrowanych punktów informacyjnych w Nadleśnictwach, 

- statystyczne dane dot. przyczyn pożarów oraz ofiar,  

- miejscowe zagrożenia, inne niż pożary, działania huraganów, ulew i zdarzenia 

drogowe, 

- działania PSP i OSP w okresie pandemii Covid-19, 
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- czynności kontrolno-rozpoznawcze, 

- współpraca z jednostkami OSP,  

- wyposażenie Komendy PSP oraz JRG,  

- działalność szkoleniowa PSP, 

- jednostki OSP, ich wyposażenie i ilość funkcjonujących w nich druhów, szkolenia 

dla OSP, okresowe przeglądy i ocena braków,  

- dotowanie działalności jednostek OSP w rozbiciu na poszczególne jednostki, 

- modernizacje i remonty Komendy PSP w Czarnkowie i budynku JRG w Trzciance. 

- Wincenty Seweryn Kilian pytał o możliwość spalania na posesjach suchych gałęzi, 

drzew, przy porządkach, np. wiosennych na posesjach czy porządkowaniu rowów, 

wycinka samosiejek? 

- Damian Majewski wyjaśnił, że w czasach historycznych było nagminne spalanie 

pozostałości po wykopkach, porządkach na ogródkach czy wiosennych prządkach, 

natomiast obecnie jest to zabronione. 

- Witold Zbigniew Perski pytał o zdarzenia związane z zapaleniem się pojazdów 

elektrycznych?  Jak zachować się w takim przypadku?  

- Damian Majewski wyjaśnił, że pojazdy eklektyczne to coś nowego ale oczywiście są 

przygotowanie na gaszenie takich pożarów. Na terenie kraju są dwa specjalne 

kontenery gaśnicze przeznaczone do tego. .  

- Marta Elżbieta Matkowska podziękowała za możliwość obejrzenia JRG podczas 

spotkania z Komisją Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji we wrzeniu br., 

przez co mogli się dowiedzieć o pełnej gotowości Straży Pożarnej do zapewnienia 

bezpieczeństwa naszym mieszkańcom.  

- Robert Matkowski pytał o fałszywe alarmy pożarowe, ich przyczyny i wykrywalność 

osób dzwoniących z tymi alarmami.  

- Damian Majewski wyjaśnił, że 3% fałszywych zdarzeń dotyczy całego powiatu. Są 

to alarmy z instalacji alarmowych zainstalowanych w obiektach, alarmy fałszywe ale 

w dobrej wierze i alarmy w złej wierze. Tych ostatnich jest naprawdę niewiele. Na 

prośbę przewodniczącego Rady Roberta Matkowskiego przybliżył kwestie kontroli 

obiektowe użyteczności publicznej. 

- Ireneusz Łukaszewski Komendant Miejsko-Gminny OSP mówiąc o działaniach OSP 

w 2022 r. zwrócił uwagę, że wszelkie dane w tym zakresie przedstawił przedmówca, 

natomiast on chciałby przedstawić, co udało się zrobić w 2022 r. W swej wypowiedzi 

poinformował, jakie podjęto wspólne działania i co udało się zrealizować dla OSP  

w naszej gminie. Podkreślił, że poczyniono wiele inwestycji i na dzień dzisiejszy 

jedyną bolączką OSP są dwa brakujące auta. W tym roku zakończył się remont 

ostatniej, będącej w najgorszym stanie, remizy OSP. Z dobrych wiadomości jest ta, 
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że za trzy dni, będzie już tylko jeden samochód do wymiany. Ostatnia duża rzecz,  

w którą trzeba będzie zainwestować. Podkreślił, że wszystkie OSP spełniają wymogi, 

są wyposażone w odpowiedni sprzęt. Zwrócił uwagę, że w  ostatnim okresie do OSP 

przychodzi dużo młodych ludzi, co jest pozytywnym znakiem. Mówił również  

o systemach alarmowania strażaków OSP i proponowanych rozwiązaniach w tym 

zakresie, kosztach utrzymania systemu. Następnie odniósł się do kwestii 

zabezpieczenia remiz i drogiego sprzętu p. poż. Jeżeli chodzi o zasoby ludzkie OSP, 

to ponad 120 druhów OSP może brać czynny udział w czynnościach operacyjno-

technicznych, natomiast jest jeszcze ok. 100 druhów wspierających OSP. Jest to 

wystarczająca ilość porównując na ilość zdarzeń w gminie. Poza udziałem  

w gaszeniu pożarów spotykają się również w szkołach, salach wiejskich i innych 

obiektach z ludźmi szkoląc szczególne z zachowań w różnych sytuacjach. 

Organizowane są również zawody strażackie.  

Podziękował za współpracę z Komendą Powiatową, gminą i radnymi, za wsparcie 

finansowe przy uzupełnianiu wkładu własnego do projektów, które składają.  

- Jadwiga Durejko podziękowała za informacje dot. działalności OSP, bo kiedy 

rozpoczynała swoją działalność jako radna, był problem czy OSP w ogóle będą 

istnieć. Podziękowała burmistrzowi Trzcianki za zrozumienie potrzeby wsparcia 

jednostek OSP, uzupełnienie wyposażenia i remonty remiz.  

- Ireneusz Łukaszewski uzupełnił, że na ten czas brakuje jednego samochodu 

pożarniczo-gaśniczego, bo jak dobrze pójdzie za dwa dni otrzymają jeden. Natomiast 

brakuje samochodu operacyjnego tzw. kangur, który jest bardzo wyeksploatowany 

szczególnie po okresie covidowym.  

- Edward Joachimiak podsumował, że rozsądnie jest dbać o tych, którzy o nas dbają. 

Wyraził nadzieję, że tak jak burmistrzowie poprzedniej i obecnej kadencji, kolejni 

będą również podchodzić ze zrozumieniem do straży pożarnej, do potrzeb, 

szczególnie ochotników.  

- Robert Matkowski zwrócił uwagę, że sprzęt jakim dysonują OSP jest dużej wartości, 

prosił aby Komendant powiedział kilka słów w tym temacie. 

- Ireneusz Łukaszewski podał dla przykładu wartość zestawu hydraulicznego, 

którego kradzież to strata rzędu 100.000 zł, a najtańszy kosztuje 30.000 zł. Podał 

inne sprzęty dużej wartości takich jak kamera, detektor czy ubiór strażaka.  

 - Edward Joachimiak dopytywał czy w OSP są panie, bo mowa jest o druhach.  

- Ireneusz Łukaszewski potwierdził, że w OSP są również druhny, które są czynnymi 

strażakami, biorą udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych, z wysokim poziomem 

wyszkolenia, często ratownictwa medycznego.   
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- Robert Matkowski poinformował radnych o zawodach gminnych OSP 30 września 

br. w Siedlisku, na których można jeszcze bardziej zaznajomić się z pracą strażaków.  

- Ireneusz Łukaszewski, na zapytanie sołtysa Runowa, wyjaśnił, że na tę chwilę 

Komendant Powiatowy nie planuje zwiększyć ilość jednostek systemowych OSP. Na 

terenie powiatu liczba jest wystarczająca, więc nie będzie zwiększana ilość OSP, bo 

to również koszty dla Komendy.  

- Mariusz Rozpłoch Komendant Straży Miejskiej Trzcianki poinformował o działaniach 

Straży Miejskiej Trzcianki w 2022 r. Zwrócił uwagę, że zakres działań straży nie 

zmienia się od dość dawna ale zwiększane są działania w określonym obszarze. 

Wcześnie skupiano się na profilaktyce alkoholowej, potem bardziej utrzymanie 

czystości i porządku. Do 2022 r. mieliśmy trzech strażników oraz jedną osobę 

administracyjną. Po dłuższej przerwie, ponownie jest zatrudniona jedna osoba 

administracyjna, natomiast jeden strażnik do dłuższego czasu, praktycznie rok, jest 

wyłączony z pracy.  

Następnie omówił sprawy jakimi zajmowali się w 2022 roku, zwracając uwagę, że 

podobnie jak Policja czuwają nad spokojem i porządkiem publicznym. W związku  

z tym podał ilość wykroczeń, nałożonych mandatów, kwoty tych mandatów, 

złożonych wniosków o ukaranie, zastosowanych pouczeń wobec sprawców 

wykroczeń, zdarzenia, które zakwalifikowano jako wykroczenia. Poinformował 

również, że strażnicy miejscy, zarządzeniem wojewody, byli oddelegowani do pracy  

w Komisariacie Policji w Trzciance, gdzie pełnili służby wspólnie z policjantami,  

a związane było to z obostrzeniami w okresie pandemii. W zakresie utrzymania 

czystości i porządku w gminie strażnicy kontrolowali właścicieli gospodarstw 

domowych, którzy nie złożyli na czas deklaracji. Poinformował również o działaniach 

związanych z ustawą antysmogową, a następnie monitoringu wizyjnym i obszarach 

objętych monitoringiem oraz działaniach podjętych po otrzymanych zgłoszeniach.  

- Robert Matkowski pytał o ilość strażników, czy nie należałoby pomyśleć  

o zwiększeniu ich liczby? 

- Mariusz Rozpłoch odpowiadając na to pytanie zwrócił uwagę, że w momencie, 

kiedy przeniósł się do Straży Miejskiej w Trzciance w tym okresie było 5 etatów. 

Potem zredukowano stan do trzech osób. Jedna osoba zrezygnowała, a druga 

została przeniesiona na inne stanowisko. Obecnie jedna osoba jest wyłączona  

z pracy i dużo wskazuje, że nie wróci do pracy. Stan 5 osób byłby przyzwoity, 

natomiast są to koszty, bo utrzymanie i przeszkolenie oraz umundurowanie strażnika 

pociąga za sobą duże koszty.  

Odniósł się również do wcześniejszego pytania radnego W. Kiliana odnośnie 

spalania odpadów, drewna, zielonych elementów po porządkach wiosenno-

jesiennych ogólnie stwierdzając, że nie wolno spalać odpadów. Wspomniał również  
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o konieczności przeprowadzania minimum 100 kontroli w roku w zakresie 

zanieczyszczania powietrza.  

- Edward Joachimiak pytał o informacje, sygnalny związane z inicjatywą 

udostępnienia na dniach, w mieście, elektrycznych hulajnóg. Dodał, że spotkał się  

z bardzo skrajnie różniącymi się opiniami.  

- Mariusz Rozpłoch potwierdził, że miał dwie interwencje w tej sprawie, ale raczej  

z troski, że ktoś porzucił hulajnogę w pewnym miejscu. Zwrócił uwagę na problem.  

w związku z tym, że osoby jeżdżące na hulajnodze wchodzą w konflikt z pieszymi. 

Na ten czas nie było takich interwencji.  

- Wincenty Seweryn Kilian (Ad Vocem) wyjaśnił, skąd było jego pytanie o spalanie 

odpadów drewnianych, zielonych w ramach porządków.  

- Mariusz Rozpłoch wyjaśnił, że drewno można spalać w instalacjach do tego 

służących, natomiast nie wolno na wolnym powietrzu. Nie można spalać masy 

opadowej, jak  to robiono kiedyś na polach, ogródkach.  

- Marcin Andrzej Walkowiak w temacie hulajnóg zadał pytanie burmistrzowi, czy 

firma, która je ustawiła płaci jakieś podatki, czy jest to opodatkowane.  Następnie 

skierował prośbą do Komendanta Straży Miejskiej o zwiększenie kontroli w okresie 

grzewczym okolic P. Skargi i os. Zacisza. Jak często są takie kontrole, bo ewidentnie 

spalany jest plastik, czy tylko na zgłoszenie?  

- Mariusz Rozpłoch wyjaśnił, że mają obowiązek przeprowadzania takich kontroli ale 

odbywają się przede wszystkim na zgłoszenia. Natomiast obecnie zadaniem Straży 

Miejskiej jest kontrola praktycznie wszystkich zbiorników bezodpływowych w gminie,  

gdyż jest dwóch strażników i pracownik administracyjny.  

- Robert Matkowski uzupełnił, że stąd wcześniej padło pytanie o ilość strażników. 

Państwo nałożyło obowiązek kontroli zbiorników bezodpływowych i należy temu 

podołać.  

- Mariusz Rozpłoch wyjaśnił, że ten obowiązek może być zrealizowany również bez 

Straży Miejskiej, poprzez wyznaczonego pracownika. Kontrole antysmogowe czy 

utrzymania czystości i porządku w gminach również może robić pracownik cywilny, 

natomiast nie może nałożyć mandatów. Aby funkcjonowało to lepiej, pięć osób  

w Straży Miejskiej powinno być.  

- Robert Matkowski pytał o kontrole palenisk z poborem próbek do badań.  

- Mariusz Rozpłoch wyjaśnił, ż koszt takiego badania może być w granicach 1 tys. zł, 

natomiast mandat w przypadku ujawnienia wykroczenia może być w wysokości 

maksymalnej 500 zł. Można złożyć wniosek do sądu i wnioskować o zwrot kosztów 
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badania, ale w przypadku braku możliwości ściągnięcia nałożonej kary, takiego 

wyroku może nie być. Natomiast Straż Miejska nie może kontrolować firm.  

- Robert Matkowski podziękował gościom za wystąpienia oraz radnym za owocną 

dyskusję.  

Ogłoszono 30 minut przerwy.  

Po przerwie sprawdzano quorum. W tym momencie obecnych było 13 radnych.  

Ad 5 i 6) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2035 oraz projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na 
2023 rok. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji, jak w załącznikach nr 6 i 7. 

Radnym przekazano przed sesją pismo burmistrza Trzcianki FN.3021.9.2023.IZ  

z 28.09.2023 r. dot. wprowadzenia zmian do projektu ww. uchwał, jak w załączniku 

nr 8.  

Projekty uchwał omówiła pani J. Zieńko, wyjaśniając zaproponowane w zmianie WPF 

na lata 2023-2035 dostosowujące WPF do zmian wprowadzonych w uchwale 

budżetowej na 2023 r. oraz zmiany w przedsięwzięciach: 

1) przebudowa dróg gminnych – dot. budowa drogi w Straduniu i Białej, wkład własny 

podnosi się do kwoty 2.800.000 zł w 2025 r.; 

2) budowa pływalni w Trzciance – przesuwa się limity wydatków między kolejnymi 

latami oraz wprowadza rok 2026 z limitem wydatków 3.500.000 zł.; 

3) rozbudowa drogi na os. Poniatowskiego zmniejsza się nakłady o 1.132.681,18 zł;  

4) dokłada się do budowy sali gimnastycznej przy SP Nr 3 kwotę 250. 000 zł  

i zwiększa limit wydatków na kolejny rok o kwotę 750.000 zł. 

 

Zmiany do uchwały budżetowej po stronie dochodowej, głównie w oświacie, 

urealniono dochody bieżące.  

Po stronie dochodów majątkowych zwiększono dochody o 50.000 zł, środki  

z Nadleśnictwa Zdrojowa Góra na modernizację dróg wraz z Nadleśnictwem. Po 

stronie wydatkowej jest dużo zmian w oświacie w związku z wprowadzonymi 

środkami na ostatniej sesji.  

W wydatkach bieżących przeznaczono 11.000 zł na cmentarze – czyszczenie 

kanalizacji deszczowej w Trzciance. W administracji przesuwa się kwotę 10.000 zł na 

imprezy i uroczystości z zadań ratownictwa górskiego. Dodatki mieszkaniowe – 

przesunięcie 20.000 zł  z innego działu, zwiększenie na październik na wypłatę 

dodatków mieszkaniowych. Ponadto zwiększa się wydatki bieżące o 120.0000 zł 

związane z nakazami nasadzeń zastępczych (utrzymanie zieleni w miastach  

i gminach).  
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Zmiany po stronie wydatków majątkowych związane są ze zwiększeniem o 100.000 

zł wydatków w ramach zadania modernizacja dróg we współpracy z Nadleśnictwami, 

w tym 50.000 zł z Nadleśnictwa Zdrojowa Góra. Zmniejsza się  wydatki na drogi na 

os. Poniatowskiego, zwiększa się wydatki majątkowe o 250.000 zł na budowę sali 

przy SP Nr 3. Zwiększenie wydatki na przyłącze do projektowanego szaletu 

miejskiego o 10.000 zł. Wyjaśniła zapisy dot. kwoty 568.075,90 tj. rozchody gminy. 

Następnie omówiła proponowane poprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej przekazane przed sesją, jak w piśmie – załącznik nr 8.  

- Zygmunt Ryszard Czarny pytał o wydatkowanie środków dodatkowych na zadanie 

realizowane pryz SP Nr 3 – budowa sali gimnastycznej. Jest to kolejna duża kwota 

dołożona, bo kolejny milion.  

- Witold Putyrski wyjaśnił, że przy okazji inwestycji związanej z budową sali 

gimnastycznej przy SP Nr 3 i termomodernizacji Przedszkola Nr 4 wyniknęły 

potrzeby związane z uporządkowaniem gospodarki wodno-ściekowej oraz 

gospodarki związanej z ogrzewaniem tych obiektów. Inwestycja ma doprowadzić do 

stworzenia dla każdej instytucji swojego niezależnego węzła. W czasie budowy 

szkoły, remontów okazało się, że kanalizacje sanitarne i deszczowe w kilku 

miejscach się łączą i należałoby doprowadzić do rozdziału tych kanalizacji.  

- Janina Kamińska pytała o samochód, zgodnie z zapisem że 120.000 zł zostanie 

przekazane na realizacje zadań w zakresie bezpieczeństwa publicznego.  

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że zarówno wcześniej na sesji, jak i na 

Komisji Gospodarczej był pan Remigiusz Fąferek reprezentujący OSP 

przedstawiając potrzebę gminy takiego samochodu, o czym wspominał również 

Komendant M-G OSP mówiąc o starym samochodzie kangurze. Chodzi  

o dziewięcioosobowego vana, który będzie mógł służyć OSP, jak i innym potrzebom 

gminnym. Na przyszły tydzień zaplanowano spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim  

z panią dyrektor wydziału zajmującego się bezpieczeństwem publicznym  

i zarządzaniem kryzysowym, gdzie mają jeszcze trochę środków na ten rok i może 

uda się tę kwotę powiększyć o kolejne środki. Mogą to być środki do 70.000 zł na 

nowy sprzęt. Wspomniał również o konieczności wymiany do końca roku kotłów 

bezklasowych, zgodnie z wymogami ustawy antysmogowej i uchwałą Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego i obawach, co do reperkusji z tego tytułu. Takich 

kotłów jest dużo i należy wykazać się jakimikolwiek działaniami wyeliminowania ich  

z biegu. Projekty techniczne są niezbędne aby starać się o środki na ich wymianę. 

Stąd też propozycje.  

- Tomasz Michał Tomczak uzupełnił, że przedstawiciel OSP Trzcianka był na Komisji 

Gospodarczej, która pozytywnie zaopiniowała ten wniosek, aby taką kwotę 

przeznaczyć na zakup samochodu.  
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- Józef Łastowski potwierdził słowa przedmówcy dodając, że jest za takim zakupem 

ale była mowa, że ciężko znaleźć te środki, a raptem się pojawiły i chyba chodziło  

o 100.000 zł. Potwierdził, że jest za kupnem pojazdu.  

- Robert Matkowski potwierdził, że była mowa o 120.000 zł, ale jeszcze dodatkowo 

przedstawiciel OSP mówił o chęci pozyskania dodatkowo 70.000 zł z zarządzania 

kryzysowego od Marszałka, z Urzędu Wojewódzkiego.  

- Witold Zbigniew Perski pytał czy gmina jest przygotowana, jeżeli tych dodatkowych 

środków nie uda się pozyskać.  

- Krzysztof Wojciech Jaworski odpowiedział, że jeżeli nie będzie tych środków, to na 

kolejnej sesji będzie o tym rozmowa.  

Radni nie mieli innych uwag. Przystąpiono do głosowań poprawek.  

Głosowano w sprawie: 

W dziale 600 rozdział 60014 § 6257 wprowadza się plan dochodów w kwocie 

245.918,00 zł z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego z tytułu refundacji 

wydatków na zadanie pn. „Budowa drogi dla rowerów z Sarcza do Trzcianki”.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Głosowano w sprawie: 

W dziale 854 rozdziale 85412 § 6050 ustala się wydatki inwestycyjne w kwocie 

35.000,00 zł na zadanie pn. „Zakup i montaż nowych elementów na plac zabaw w 

Pokrzywnie”.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 
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Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Głosowano w sprawie: 

W dziale 710 rozdziale 71035 § 6050 ustala się wydatki inwestycyjne w kwocie 

40.000,00 zł na zadanie pn. Budowa alejki na cmentarzu komunalnym w Białej”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Głosowano w sprawie: 

W dziale 700 rozdziale 70005 § 6050 ustala się wydatki inwestycyjne w kwocie 

45.000,00 zł na zadanie pn. „PT termomodernizacji budynku komunalnego Wita 

Stwosza 8”.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Wiesław Natkaniec , Witold Zbigniew Perski, 

Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, Łukasz Michał 

Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Robert Matkowski 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Głosowano w sprawie: 

W dziale 754 rozdziale 75495 § 6060 ustala się wydatki inwestycyjne w kwocie 

120.000,00 zł na zadanie pn. „Zakup samochodu na potrzeby realizacji zadań  

w zakresie bezpieczeństwa publicznego”. 
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Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Głosowano w sprawie: 

W dziale 921 rozdziale 92118 § 2480 ustala się dotację podmiotą w kwocie 5.918,00 

zł dla Muzeum Ziemi Nadnoteckiej im. Wiktora Stachowiaka (wydanie publikacji).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wprowadza się zmiany w planie wydatków funduszu sołeckiego (Górnica, Radolin, 

Łomnica, Teresin, Wapniarnia Trzecia), zgodnie z tabelą zmian (dodaje się kolejny 

punkt w uchwale w § 1 - załącznik dotyczący wydatków funduszu sołeckiego).  

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 
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Głosowano w sprawie: 

Wprowadza się zmiany w planie dochodów i wydatków na wydzielonych rachunkach 

dochodów oświatowych jednostek budżetowych: Szkoła Podstawowa Nr 2, Szkoła 

Podstawowa w Białej, Szkoła Podstawowa w Łomnicy, zgodnie z tabelą zmian 

(dodaje się kolejny punkt w uchwale w § 1 - załącznik dotyczący planu dochodów  

i wydatków na wydzielonych rachunkach dochodów oświatowych jednostek 

budżetowych).  

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Głosowano w sprawie: 

W związku z powyższymi zmianami w uchwale w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2023 rok wprowadza się zmiany w projekcie uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Trzcianka na lata 2023-2035  

w załączniku Nr 1 - Wieloletnia Prognoza Finansowa.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2023-2035.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Janina Kamińska, Józef Łastowski, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , 

Witold Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał 

Tomczak, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Edward Joachimiak, Wincenty Seweryn Kilian, Marta Elżbieta Matkowska 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

Uchwała Nr LXVIII/710/23 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2023-2035 została podjęta. Uchwała – 

załącznik nr 9.  

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Janina Kamińska, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert 

Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław 

Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej 

Walkowiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Edward Joachimiak, Wincenty Seweryn Kilian 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

Uchwała Nr LXVIII/711/23 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok została podjęta. Uchwała – 

załącznik nr 10. 

Ad 7) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę sprawie określenia 
oświatowych jednostek budżetowych, które gromadzą dochody na 
wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia, 
sposobu i trybu sporządzania planu finansowego, dokonywania 
zmian w tym planie i ich zatwierdzania. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
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- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji, jak w załączniku 11. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że projekt jest efektem wniosku Komisji 

Spraw Społecznych o rozszerzenie katalogu wydatków, które mogą być finansowane 

z rachunku dochodów własnych jednostek oświatowych. Prosił o uzupełnienie wpisu 

w punkcie 15 o zapis wydanie duplikatu karty dostępu do budynku szkoły.  

 

Radni nie mieli uwag.  

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę sprawie określenia oświatowych jednostek 

budżetowych, które gromadzą dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych 

dochodów i ich przeznaczenia, sposobu i trybu sporządzania planu finansowego, 

dokonywania zmian w tym planie i ich zatwierdzania. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

Uchwała Nr LXVIII/712/23 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę sprawie 

określenia oświatowych jednostek budżetowych, które gromadzą dochody na 

wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia, sposobu i trybu 

sporządzania planu finansowego, dokonywania zmian w tym planie i ich 

zatwierdzania została podjęta. Uchwała – załącznik nr 12. 

Ad 8) Projekt uchwały w sprawie Regulaminu korzystania  
z cmentarzy komunalnych na terenie gminy Trzcianka. 

 

W dyskusji wzięli udział: - Robert Matkowski przedstawił opinie komisji, jak 

w załączniku nr 13. 

 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że regulamin korzystania z cmentarzy, po 

uwagach Prokuratury, został unieważniony przez Sąd Administracyjny stąd zachodzi 

konieczność uchwalenia nowego dostosowanego do uwag z wyroku sądu  

i obowiązujących przepisów. Głownie usunięto treści wynikające z zapisów 

ustawowych.  
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Radni nie mieli uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na 

terenie gminy Trzcianka. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, Marta 

Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold Zbigniew Perski, 

Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, Łukasz Michał 

Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edward Joachimiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Uchwała Nr LXVIII/713/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie Regulaminu 

korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie gminy Trzcianka została podjęta. 

Uchwała – załącznik nr 14.  

Ad 9) Projekt uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy. 
 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji, jak w załączniku nr 15. 

- Marcin Buśka wyjaśnił, że jest to kontynuacja uchwał podejmowanych na 

poprzednich sesjach. Prosił o korektę zapisu tj. w § 1 wykreślenie punktu  

2 i oznaczeni punktu 3 jako punkt 2.  

Radni nie mieli uwag.  

 

Głosowano w sprawie: 

W § 1 skreśla się punkt 2 w całości, punkt 3 otrzymuje oznaczenie 2.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
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Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umów dzierżawy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Uchwała Nr LXVIII/714/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy została podjęta. 

Uchwała – załącznik nr 16. 

Ad 10) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Trzcianki w rejonie ulic Juliana Fałata i Wincentego Witosa. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji, jak w załączniku nr 17. 

 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że to kolejny plan, który wypełnia 

przestrzenie gminy niewypełnione planami. W studium tereny częściowo pod 

mieszkaniową zabudowę, jak i częściowo pod rolę, działki głównie gminne.  

 

- Danuta Ciesielska zgłosiła autopoprawkę w podstawie prawnej zamiast zapisu „art. 

14 ust. od 1 do 4.” zapisać „art. 14 ust. 1,2 i 4”. 

 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił uwagę pana Mecenasa, który podpisywał 

projekt uchwały, jeszcze przed wejściem przepisów w dniu 24 września br.   
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Radni nie mieli uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ulic Juliana Fałata  

i Wincentego Witosa.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Uchwała Nr LXVIII/715/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Trzcianki w rejonie ulic Juliana Fałata i Wincentego Witosa została podjęta. Uchwała 

– załącznik nr 18. 

 

Ad 11) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
planu ogólnego gminy Trzcianka. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji, jak w załączniku nr 19. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że uchwała ważna na przyszłość gminy. 

Zapisy ustawy o planowaniu przestrzennym wprowadziły obowiązek uchwalenia 

przez gminy planów ogólnych, które zastąpią studium uwarunkowań. Plany mają być 

uchwalone do końca 2025 r. Obowiązek ten dotyczy wszystkich gmin i cała Polska 

będzie szukać projektantów dla planów ogólnych. Jednocześnie eliminowane są 

warunki zabudowy. Plan ogólny, w przeciwieństwie do studium, będzie dokumentem 

wiążącym. Plan będzie też dużo kosztował i na każdą gminę przewidywane jest 

średnio 100.000 zł ale nie wiadomo czy tak będzie z Krajowego Planu Odbudowy. 

Nie wiadomo czy i kiedy te środki gminy otrzymają, czy te środki wystarczą na 

opracowanie takiego planu ogólnego. Plan będzie determinował możliwości 

gospodarowania przestrzenią gminną w przyszłości. Prace nad planem będą 

konsultacyjne, uwzględniające udział społeczności lokalnej w tworzeniu planu. 

Obowiązujące plany będą wkomponowane w ten dokument.  



21 

 

Radni nie mieli uwag.  

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Trzcianka. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec , Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Tomasz Michał Tomczak, 

Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

NIEOBECNI (3) 

Jadwiga Durejko, Wioletta Agnieszka Szukajło, Ryszard Tadeusz Wilant. 

 

Uchwała Nr LXVIII/716/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego gminy Trzcianka została podjęta. Uchwała – załącznik 

nr 20. 

- Robert Matkowski przekazał prowadzenie obrad wiceprzewodniczącemu Rady 

Miejskiej Trzcianki panu Witoldowi Perskiemu.  

Ad 12) Informacja Burmistrza z działalności w okresie między 
sesjami. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Krzysztof Wojciech Jaworski uzupełnił informację przekazaną radnym na piśmie, 

wraz z materiałami na sesję. Dodał, że od dnia sporządzenia informacji doszło kilka 

nowych wiadomości, które chciałby przekazać. Rozstrzygnięto dwa nabory wniosków 

dotyczących odnowy zabytków. Przyznano dofinansowanie na kościół w Białej  

i burmistrzówkę po ok. 150.000 zł, tj. 98%. Rozstrzygnięto nabór wniosków  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w zakresie bezpieczeństwa – wniosek  

w sprawie budowy wyniesionego skrzyżowania ulic Mickiewicza i Broniewskiego. 

Wniosek dofinansowano w kwocie 350.000 zł, tj. 80% całości zadania. Gmina będzie 

musiała dołożyć 20%. Wnioski te dotyczą roku przyszłego, stąd nie wprowadzono do 

tegorocznego budżetu. Wcześniej rozstrzygnięto nabór wniosków dla gmin po  

PGR. Otrzymaliśmy dofinansowania prawie 3 mln zł,  w tym 2.646.000 zł dla 

projektów oświatowych – bieżnia wokół Orlika oraz jeden etap termomodernizacji SP  

w Siedlisku, 283.250 zł, na dach sali wiejskiej we Wrzącej. W najbliższych dniach 

będzie rozstrzygnięty przetarg na przychodnię w Siedlisku oraz ul. P. Skargi. 

Zakończyły się zebrania wiejskie w sołectwach. Są wnioski do budżetów sołeckich.  
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- Witold Zbigniew Perski pytał radnych o pytania do burmistrza i przedstawionej 

informacji.  

- Marta Elżbieta Matkowska pytała czy są jakieś nowe informacje, co do budowy 

Środowiskowego Domu Samopomocy, czy nic się nie zmieniło?  

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że nie ma nowych, pod koniec roku złożony 

będzie kolejny wniosek do wojewody. Zakłada się, że skoro od samego początku 

byliśmy gminą rekomendowaną przez wojewodę i wydział spraw społecznych, że nie 

będzie zmiany zdania w tej sprawie.  

Dodał, że podpisano pierwszą umowę na sprzedaż nieruchomości w strefie 

inwestycyjnej Trzcianka-Południe. Trzcianka będzie miała nowego inwestora, który 

nabył działkę przeszło pół ha za kwotę 642 tys. zł. Kwota bez Vat jest do budżetu 

gminy, a Vat dla budżetu państwa. Jest to podmiot z Trzcianki ale będzie chciał się tu 

rozwijać i swoją siedzibę umieścić u nas.  

- Edward Joachimiak dopytywał o informację z drugiej strony o złożonych wnioskach, 

w punktach b i c przedstawionej informacji, na rozbudowę infrastruktury. Jeden na  

8 mln, a drugi na 10 mln zł.  

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że do Polskiego Ładu złożono trzy duże 

wnioski. Najmniejszy na 1 mln zł dotyczy budowy zaplecza magazynowego Muzeum 

Ziemi Nadnoteckiej wraz z parkingiem buforowym przy ul. Krętej. Drugi wniosek 

dotyczy rozbudowy infrastruktury komunalnej gminy. W tym są inwestycje: budowa  

ul. Sobieskiego wraz z ciągiem pieszo-rowerowym, budowa kanalizacji ul. Fałata  

i Św. Wojciecha, budowa kanalizacji w obrębie nowej plaży z doprowadzeniem do 

Centrum Wędkarstwa, Turystyki Wodnej i Ratownictwa i mniejsze elementy, jak mini 

rampa na skateparku, budowa pumptracku i oświetlenie. W projekcie na 8 mln zł 

mieści się zaplecze sportowe przy boisku bocznym, powielone inwestycje dot.  

zagospodarowanie nowej plaży i jej kanalizacja, oświetlenie boisk, skatepark  

i pumptrack oraz kanalizacja osiedle królów.  

Ad 13) Informacja o pismach adresowanych do Rady. 
 

- Witold Zbigniew Perski poinformował, że wszystkie pisma były umieszczane  

w informatorze dla radnych eSesja.pl . 

 

Ad 14) Interpelacje, wnioski i zapytania radnych oraz sołtysów. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Zygmunt Ryszard Czarny wygłosił oświadczenie, które przedłożył na piśmie do 

protokołu, jak w załączniku 21.  
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- Łukasz Michał Walkowiak pytał o możliwości uzupełnienia oświetlenia na boisku 

bocznym trzcianeckiego stadionu. Wniosek złożył na piśmie, jak w załączniku nr 22.  

- Krzysztof Wojciech Jaworski odniósł się do wniosku radnego Ł. Walkowiaka 

udzielając odpowiedzi, że przed chwilą informował, co kryje się pod złożonymi 

wnioskami. Zakłada się, że gmina dostanie środki na mniejszy albo większy wniosek. 

W obu wnioskach ujęte jest doświetlenie boisk, zarówno dużego, jak i bocznego.  

W ciągu dwóch najbliższych tygodni będą jakieś informacje, co do rozstrzygnięcia 

tych wniosków i czy środki na doświetlenie boisk będą.  

 

Wnioski do projektu budżetu na 2024 r. złożyli na piśmie do protokołu: 

 

- radna J. Durejko – załącznik 23 i 24, 

 

- radny J. Łastowski – załącznik nr 25, 

 

- radny M. Walkowiak – załącznik nr 26 i 27, 

 

- radny M. Dąbrowski – załącznik nr 28. 

 

Witold Zbigniew Perski, kończąc obrady, poinformował o upływającym terminie  

30 września składania wniosków do projektu budżetu na 2024 rok.  

 

Radna J. Durejko złożyła interpelację, jak w załączniku nr 29. 

Raport głosowań przeprowadzonych na sesji stanowi załącznik nr 30.  

Ad 15) Zamknięcie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący Rady Miejskiej 

Trzcianki Robert Matkowski, zamknął sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Trzcianki  

Robert Matkowski 

Przygotował(a):  inspektor Marzena Domagała 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 


